
DULFU bestyrelsesmøde. 

Søndag den 5. november 2023 kl. 10.00 på Fjelsted Skov Kro 

Deltagere: Per Horn (PH) 

Jørgen Gram (JG) 

Helge Hald (HE) 

Anders Jørgensen (AJ) 

Hans Havsager (HH) 

Mads Thomsen (MT) 

Thomas Olsgaard (TO) 

 Referent: Pernille Krogsgaard 

 

PH bød alle velkommen til Fjelsted Skov Kro.  

 

1. Referat fra seneste møde den 10. september 2023  

Referatet er godkendt.  

 

2. Formanden 

a) Orientering fra klubber, medlemmer og løbende sager 

Kontrolbesøg i flyveklubberne - Der er afholdt 7 kontrolbesøg i 2023, fin orden i 

klubberne og ikke de store mangler. Eneste klub som mangler tilsyn, er Vamdrup 

Flyveklub.  

 

Temamøde – Bestyrelsen snakkede om møderne skulle afholdes foråret eller om 

efteråret. Beslutningen blev, at temamøderne skulle afholdes inden flyvesæsonen 

starter.  

Følgende datoer blev aftalt: 

2. marts 2024 start i NULF og derefter Randers FK. 

3. marts 2024 start i Herning FK og derefter Haderslev FK. 

10. marts 2024 start i Ringsted og derefter Fyn.  

 

Hjemmeside – www.dulfu.dk - er blevet mere aktiv med opslag. 

 

b) Orientering fra EMF konference i Madrid 

Mødet blev afholdt i den spanske trafikstyrelse. Indlæg fra lande der har indført 600 kg., 

herunder Tyskland, England og Frankrig.  

75% af samtlige EU/EØS lande har indført eller besluttet at indføre 600 kg.  

Næste møde i 2024 er på Island.   

 

c) OPT-OUT 600 kg. 

PH har kontaktet Thomas Danielsen, Transportministeriet men har ikke hørt noget fra 

ham. PH vil kontakte ministeriet pr. telefon og forsøge at få et uformelt møde.  

 

 

http://www.dulfu.dk/


3. Næstformanden 

HH meddelte, at han ikke ønsker genvalg til bestyrelsen ved næste 

repræsentantskabsmøde.  

 

4. Materielområdet 

a) Materieludvalgets opgaver  

    TO er i gang med, at etablere et udvalg under sig, som kan hjælpe med specifikke 

     opgaver på materielområdet. TO skal være tovholder på udvalget og har pt. 2 personer, 

     som gerne vil være med.   

             b) Status på opdatering af ULHB gr. 400    

                  TO arbejder stadig på opgaven.  

 

             c) Konklusion på undersøgelser vedr. glasfiberdelaminering pga. ethanolholdigt 

                 brændstof - Vi har nu fået ”Statement of airworthiness” fra Atec fabrikken og kan  

                 konkludere på undersøgelserne. Konklusionen er i tråd med det, der allerede er meldt ud 

                 på DULFU's hjemmeside. Der kommer en bulletin fra materielchefen, der beskriver det 

                 så flykontrollanter og flyejere kan forholde sig til eventuel påvirkning. 

 

             d) Kursus for flykontrollanter på Teknisk Skole for flymekanikere 

                  Der er et kursus den 6. januar 2024 på Teknisk Skole i Hvidovre, hvor TO gerne vil have 

                  at flykontrollanterne og de materielansvarlige deltager.    

  

             e)  Rotax kursus  

                  Der arbejdes stadig på et kursus i 1 kvartal 2024.   

 

              f)  Kørselsgodtgørelse til flykontrollanter ved syn 

                  Nogle FK kører rundt og får ikke kørselsgodtgørelse for kørslen. HE har procedure  

                  beskrivelse, som han sender rundt.     

 

5. Uddannelsesområdet (HE) 

a) Reducering af regler og skemaer generelt 

     Kun til orientering, begynder at rydde op i skemaer i ULHB. 

 

b) Ændring af ULHB302 

     Forslag til ændring af ULHB gr. 302 blev drøftet. Bestyrelsen besluttede, at bibeholde  

     den gældende udgave.   

 

c) Omnummering af ULHB 

     Kan blive nødvendig i forbindelse med etablering af nyt træningsprogram. 

 

d) Trikes  

     6 aktive trikes i DULFU. PH har fået en henvendelse fra DHPU som går på, at de gerne 

     vil have trikes over i deres union, hvilket er helt OK fra DULFU’s side. Pt. har vi antagelig 

     ingen instruktører med gyldig rettighed til at uddanne på trikes, og vi har ingen 

     kontrollanter, så der kan uddannes nye i DULFU’s regi. PH tager i første omgang kontakt  

     til DHPU for at blive klar over deres egentlige stillingtagen. Hvis de er interesserede, 

     skal sagen omkring Trafikstyrelsen for godkendelse.  



e) Omskrivning af uddannelsesnormer (træningsprogram) 

I fortsættelse af arbejdet med at tilrette DULFUs uddannelsesorganisation, som 

efterspurgt af TS i brev af 04/05/2020, har uddannelsesudvalget været forelagt to forslag 

til nyt træningsprogram. Begge forslag blev drøftet, og bestyrelsen besluttede at det 

”EASA-like” program skulle nyde fremme og forelægges TS til godkendelse. 
 

f) Registreringssystem for uddannelse – HE gennemgik JAMA  

I anden forbindelse har Ole Gellert Andersen sammen med to unge IT-nørder initieret et  

registreringssystem for uddannelse – en elevlog – der baserer sig på et Google Sheet 

lagt ind på DULFUs Google drev. Udvalgte personer i administrationen vil have både 

læse- og skriveadgang, hvorimod den enkelte elevs skolechef/instruktør vil have fuld 

læseadgang, men begrænset skriveadgang. Eleven selv vil alene have fuld læseadgang. 

       

g) Samarbejde med DSvU om SULF- piloter 

Uddannelsesudvalget har efterspurgt større indsigt i forholdene for piloter i 

Svæveflyvernes UL-Forening. De er nogen grad gået under radaren. Ved henvendelse til 

SULF’s bestyrelse er der opnået konsensus om en ordning, som skal konfirmeres af 

ledelsen for DSvU. 

DULFU’s bestyrelse agter at forhøje kontingentet for SULFs medlemmer, så de i lighed 

med øvrige medlemmer i DULFU betaler ens kontingent, pt. kr. 750,00 årligt. Det vil 

betyde, at SULF med sine ca. 60 medlemmer får fuld stemmeret i forhold hertil. Denne 

kontingentforhøjelse skal træde i kraft pr. 1.1.2024. PH vil drøfte sagen med SULFs 

bestyrelse. 
 

 h) Kommunikation til medlemmer 

      Nogle medlemmer savner kommunikation til medlemmerne. Bestyrelsen drøftede at  

      lave et punkt på hjemmesiden, som hedder ”meddelelser fra bestyrelsen”, hvor alt nyt  

      information ligger.  

      HE foreslog et ensartet layout fra de enkelt ”afdelinger”, således det med en  

      farvemarkering hurtigt kan ses om meddelelsen vedrører uddannelse, materiel, 

      klubforhold eller andet. Endvidere skal de nummereres fortløbende med et årstal og  

      et løbenummer, således det af et index bliver nemt at finde tilbage i væsentlige 

      oplygninger. PH bringer ønsket videre til webmaster.  

 

 

6. Flyvechef 

Der har til dato været 2 haverier og 7 hændelser.   

 

7. Kasserer 

 a) Regnskab 2023 

     Ser fint ud. 

 b) Budget 2024 

     Hver bestyrelsesmedlem sender oplysninger om forbrug i 2024 til JG til udarbejdelse af 

     nyt budget. 

      

8. Event 

9. juni 2024 er der Airshow i Aalborg, hvor DULFU vil være repræsenteret. 

DULFU træf bliver den 11+12+13 juli 2024. 

 

 



9. Sekretariatet 

Kører upåklageligt.  

 

10. Eventuelt 

 


